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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens Föreningskommitté 
torsdagen den 12 oktober 2023 via Teams. 
 

Närvarande:  

Ordinarie ledamöter: 

Ove Johansson (ordf.), Torbjörn Håkansson (§102c, 108–109), Urban Nilsson och Jonas 
Öhrn 

Adjungerade: 

Agneta Lönn, Therese Palm, Fredrik Bruno (§102c, 107–109) och Katarina Swahn 

Protokoll: 

Ida Lundqvist  

Anmält frånvaro:  

Roffa Asplund och Moa Källström 

 

§ 92 Sammanträdet öppnas 

Ove Johansson hälsar de närvarande välkomna till dagens sammanträde. 
 

§ 93 Val av justeringsperson 
Urban Nilsson utses att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

  
§ 94 Fastställande av dagordning 

Kommittén beslutar att fastställa dagordningen utan ändringar.  
  
§ 95 Föregående protokoll 

Kommittén går igenom föregående protokoll och lägger det därefter med 
godkännande till handlingarna.  
 

§ 96 Ekonomisk rapport 
Förelåg ekonomisk rapport till och med september 2023.  
 
Kommittén lägger, med godkännande, rapporten till handlingarna. 

  
§ 97 Rapporter 

a) Ordförandes rapport 
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Ove Johansson rapporterar om att det har varit mycket arbete inför och 
efter Kennelfullmäktige. Han har närvarat vid Sveriges Hundungdoms 
Representantskapsmöte. Han har även inplanerade möten med klubbar 
framöver. 
 

b) Ledamöternas rapporter 
 
Jonas Öhrn 
Rapporterar om arbete inför och efter Kennelfullmäktige, han rapporterar 
även om att han arbetar mycket med sammanslagningen av två länsklubbar.  
 
Urban Nilsson 
Rapporterar om arbete inför och efter Kennelfullmäktige. Han har närvarat 
vid en specialklubbs extra fullmäktigemöte och har ett möte inplanerat 
mellan en specialklubb och en avtalsansluten klubb. 

  
c) Sekreterarens rapport 

Ida Lundqvist rapporterar om att hemsidan är uppdaterad med information 
om digitala årsmöten 2024. Hon har även närvarat som Vote-IT stöd vid 
Kennelfullmäktige och hållit en föreläsning vid 
kennelkonsulentutbildningen. 
 

d) Chefsjuristens rapport 
Agneta Lönn rapporterar om att skk.se och köpahund nu är 
varumärkesskyddade. SKKs parningsavtal är klart och arbete pågår med att 
flytta över juridiska frågor och svar till Kundo. Hon har även föreläst vid 
kennelkonsulentutbildningen. 
 
Agneta rapporterar även om arbeten, projekt och personalförändringar på 
kansliet.  
 

e) Övriga rapporter 
 
Katarina Swahn 
Rapporterar om flera personalförändringar inom specialklubben. 
 
Therese Palm  
Rapporterar om Sveriges Hundungdoms Representantskapsmöte där ny 
styrelse valdes. Hon rapporterar även om projekt som pågår.  
 
Therese rapporterar om att hon har mottagit en förfrågan att ingå i 
Utbildningskommitténs grupp för att engagera ideella. Kommittén noterar 
informationen och önskar Therese lycka till med uppdraget. 
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§ 98 Föreningskommitténs verkställande utskott  

a) Förelåg inga VU-beslut. 
 
§ 99 Stadgar samt kommitténs regelverk och publikationer 

a) Fråga väcktes om Centralstyrelsens proposition vid Kennelfullmäktige 
avseende § 7 moment 2 i SKKs stadgar gällande att beräkning av antalet 
röster skulle grundas på antalet medlemmar istället för medlemskap.  
 
Propositionen avslogs då den inte stöddes av tre fjärdedelar av de röstande 
vid Kennelfullmäktige, möjligheten finns dock att ta upp propositionen på 
nytt vid nästkommande Kennelfullmäktige.  
 
Kommittén föreslår att Centralstyrelsen ger kommittén uppdraget att 
påbörja ett projekt som arbetar vidare med frågan om beräkning av antalet 
röster så att ett underlag kan presenteras till nästa Kennelfullmäktige.  
 

b) Fråga väcktes om utvärdering av den nya valordning som användes vid årets 
Kennelfullmäktige. 
 
Kommittén har mottagit synpunkter på hur valordningen fungerade och 
önskemål om att valordningen ska utvärderas.  
 
Kommittén föreslår att Centralstyrelsen inleder ett arbete med att 
utvärdera hur valordningen har fungerat och att utvärderingen särskilt bör 
se över hur vi behandlar och bemöter varandra inom organisationen.  

 
§ 100 SKKs Föreningskonsulenter 

Inga nya ärenden.  
 

§ 101 Ärenden gällande länsklubb 
Jonas redogör för det arbete med sammanslagning av två länsklubbar som 
pågår. Centralstyrelsen har utsett en grupp som ska stödja klubbarna i arbetet, 
Ove är kommitténs representant. 
 
Kommittén anser att det är viktigt att det utifrån detta arbete tas fram ett 
körschema som kan vara till stöd i liknande ärenden. Kommittén föreslår därför 
att Centralstyrelsen lämnar ett sådant uppdrag till gruppen.  

  
§ 102 Ärenden gällande specialklubb 

a) Förelåg ärende gällande byte av specialklubb för rasklubb.  
 
Rasklubb har ansökt om att få utträda ur befintlig specialklubb för att 
istället ingå i annan specialklubb. Specialklubben har godkänt rasklubbens 
önskemål.  
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Kommittén har översänt förfrågan om att överta rasansvar och ansluta 
rasklubben till önskad specialklubb. Svar har ännu inte inkommit. 
 
Kommittén uppdrar åt sekreteraren att skicka en påminnelse till önskad 
specialklubb. 
 

b) Förelåg ärende gällande framtid för specialklubb.  
 
Specialklubb har inkommit med önskemål om att kommittén ska kalla till 
ett möte mellan tre specialklubbar för att diskutera rasernas framtid. 
 
Kommittén uppdrar åt sekreteraren att kalla ordföranden, Jonas och 
representanter för de tre specialklubbarna till ett gemensamt möte.  
 

c) Förelåg ärende gällande om specialklubbs agerande är förenligt med 
stadgar. 

 
Katarina Swahn och Therese Palm anmäler jäv och lämnar sammanträdet. 

 
Skrivelser har inkommit från ett antal indirekta medlemsorganisationer 
som önskar en oberoende granskning av en specialklubb.  

 
Kommittén önskar förtydliga att i dess uppdrag ingår endast att bedöma om 
ett förfarande kan strida mot inom organisationen gällande stadgar och 
praxis, ytterligare granskning faller utanför kommitténs befogenhet. 

 
- Specialklubbens skattmästare har lämnat sitt uppdrag.  
I den aktuella specialklubbens stadgar anges att personval ska ske till vissa 
poster i styrelsen, däribland skattmästare. Den person som valts till 
skattmästare har efter senaste kongressen lämnat sitt uppdrag. Eftersom 
skattmästaren är personvald saknar styrelsen alternativet att omkonstituera 
sig, eller att adjungera en skattmästare. 

 
Mot bakgrund av skattmästarens viktiga funktion i styrelsen anser 
kommittén att en ny skattmästare måste väljas vid en extra kongress.  

 
- Valberedningens opartiskhet kan kraftigt ifrågasättas.  
Styrelsen i den aktuella specialklubben har utsett samtliga valberedningens 
ledamöter till rekryteringsgrupp vid rekrytering av ny förbundssekreterare. 
Det innebär att valberedningens ledamöter genomfört ett 
rekryteringsarbete på uppdrag av styrelsen.  
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Kommittén har tidigare (se FK 4–2023, § 76 a) avrått den aktuella 
specialklubben från att engagera valberedningen i rekryteringsarbetet mot 
bakgrund av att det inte är förenligt med god föreningssed att 
valberedningen utför uppdrag för styrelsens räkning.  
Valberedningen arbetar på uppdrag av kongressen, bland annat i syfte att 
utvärdera såväl styrelsens arbete som enskilda styrelseledamöter. Ett 
uppdrag likt det som nu givits valberedningen äventyrar valberedningens 
opartiskhet gentemot styrelsen, även om valberedningens ledamöter 
ikläder sig ett annat namn i samband med uppdraget. 

 
Kommittén anser att såväl styrelsen som aktuella ledamöter i 
valberedningen har agerat felaktigt, styrelsen då de givit personerna i 
valberedningen uppdraget och valberedningens ledamöter då de åtagit sig 
uppdraget.  

 
Kommittén bedömer att de valberedningsledamöter som genom sitt 
agerande omvandlats till rekryteringsgrupp måste anses ha lämnat sitt 
valberedningsuppdrag. Ett lämnat uppdrag kan inte återtas vilket innebär 
att specialklubben i nuläget saknar beslutsför valberedning. Valberedning 
väljs av kongressens delegater. 

 
Kommittén noterar avslutningsvis att det utifrån specialklubbens 
styrelsebeslut i det aktuella ärendet kan ifrågasättas om valberedningens 
ledamöter fått rekryteringsuppdraget från styrelsens ordförande eller 
styrelsen som helhet, det saknar dock betydelse för kommitténs 
bedömning. 

 
- Gällande medlemskap för styrelsens ledamöter under mandatperioden. 
En av specialklubbens styrelsemedlemmar har saknat medlemskap i 
specialklubben under majoriteten av sin mandatperiod. Den aktuella 
personen är även vald till en post där personval ska ske. 

  
Enligt specialklubbens stadgar, § 3, upphör ett medlemskap om en medlem 
underlåter att betala föreskriven medlemsavgift, stadgarna anger vidare att 
endast en person som är medlem kan inneha en funktion inom 
specialklubben. Kommittén anser att styrelsemedlemmens underlåtelse att 
betala sitt medlemskap innebär att hen under en period inte varit medlem, 
och därmed inte längre innehar en styrelsepost.  

 
- Har den decimerade styrelsen förmåga att genomföra sitt uppdrag? 
Kommittén har tidigare fastslagit (se FK 1–2021, § 8c) ”att det centrala är 
att en förening genomför årsmöte när styrelsen inte förmår genomföra den 
verksamhet årsmötet har beslutat om, eller när styrelsen riskerar att inte 
vara beslutsmässig. För att undvika den senare situationen anser 
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kommittén att styrelsen måste kalla till årsmöte som senast när styrelsen är 
beslutsmässig med en ledamots marginal, förutom om situationen uppstår 
tätt inpå det ordinarie årsmötet.”  

 
Kommittén konstaterar att styrelsen i specialklubben, med beaktande av 
ovanstående, endast är beslutsför med en persons marginal. 

 
Mot bakgrund av ovanstående uppmanar kommittén specialklubben att 
kalla till en extra kongress i syfte att välja nya ledamöter till valberedningen 
och ytterligare ledamöter till styrelsen. Då kommittén konstaterat att en 
valberedning saknas måste öppen normering av kandidater ske.  

 
Kommittén har även uppmärksammat att nuvarande ordförande, vid sin 
nominering, saknade medlemskap vilket strider mot § 10, moment 2 i 
specialklubbens stadgar. Kommittén påtalar att för att behålla förtroendet 
för organisationen är det av största vikt att specialklubben följer stadgarna 
vid en kommande extra kongress. 

 
Kommittén noterar avslutningsvis att såväl styrelsen som revisorerna har 
möjlighet att kalla till extra kongress. Det är kommitténs uppfattning att 
revisorerna bör ta ansvar för att sådan kallelse utgår för det fall styrelsen 
inte avser göra det. 

 
Paragrafen 102 c förklarades omedelbart justerad. 

 
d) Förelåg ärende gällande samtal mellan rasklubb och specialklubb.  

 
Kommittén har i samband med beslut gällande rasklubben erbjudit sin 
medverkan i samtal mellan special- och rasklubb. Rasklubben har därefter 
inkommit med en skrivelse där de önskar kommitténs hjälp. 
 
Kommittén konstaterar att samtal inte kan inledas innan Centralstyrelsen 
har omprövat kommitténs beslut.  
 
För att öka förståelsen för ett beslut anser kommittén att det är viktigt att 
en specialklubb noga dokumenterar i protokoll om de anser att en rasklubb 
har misskött sitt rasansvar och att detta även på ett tydligt sätt 
kommuniceras till berörd rasklubb.  
 

e) Förelåg ärende gällande specialklubbs avveckling av distrikt.  
 
Specialklubb har inkommit med önskemål om hjälp med att avsluta 
verksamheten i distrikten. 
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Kommittén uppdrar åt Agneta, Fredrik och sekreteraren att ta fram ett 
förslag på hur man juridiskt kan hantera ärendet. Förslaget ska sedan 
presenteras för kommittén.  

  
§ 103 Ärenden gällande verksamhetsklubb 

Ordföranden informerar om ärende där Prov- och tävlingskommittén i protokoll 
nr 2–2023, § 29 b, har uttalat att en verksamhetsklubb inte har rätt att ge sina 
medlemmar förtur till allmänna hundsporter då allmänna hundsporter ska vara 
till för alla under lika villkor. 

 
§ 104 Ärenden gällande avtalsanslutna verksamhetsklubbar 

a) Lista över klubbar och rapporter från kontaktperson: 
 

 Svenska Kroppsvallarklubben Moa Källström 
 Ingen ny rapport vid dagens möte. 

  
§ 105 Ärenden gällande avtalsanslutna rasklubbar 

Klubb Rasansvar Kontaktperson 

Jack Russell Klubben, JRK  Nej Urban Nilsson 

Ras- och avelsföreningen för Cane Corso, 
RACC  

Ja Roffa Asplund 

Rasklubben för Portugisisk Vattenhund, 
RPVH 

Ja Ove Johansson 

Svenska ADB Klubben Ja Torbjörn Håkansson 

Svenska Barbetklubben, SBBK Nej Jonas Öhrn 

Svenska Biewerterrierklubben, SBWTK Nej Urban Nilsson 

Svenska Blodhundklubben, SvBK Ja Moa Källström 

Svenska Kooikerhondjeklubben, Skooi Ja Urban Nilsson 

Svenska Kromfohrländerklubben, SKLK Ja Jonas Öhrn 

Svenska Lagotto Romagnolo Klubben, 
SLRK 

Ja Roffa Asplund 

Svenska Lancashire Heeler Klubben, SLHK Ja Moa Källström 

Svenska Landseerklubben, SvLK Ja Torbjörn Håkansson 

Svenska Miniature American 
Shepherdklubben, SMASK 

Nej Ove Johansson 

a) Förelåg lista över avtalsanslutna rasklubbar. 
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Svenska Perro de Agua Español Klubben, 
SPDAEK 

Ja Urban Nilsson 

Svenska Porcelaineklubben, SPoK Ja Jonas Öhrn 

Svenska Shar Pei Klubben, SvSpK Ja Roffa Asplund 

 
Ledamöterna rapporterar från kontakter med respektive avtalsansluten 
rasklubb. 
 

b) Förelåg fråga om specialklubb för avtalsanslutna klubbar 
 
Fråga har väckts om att bilda en gemensam specialklubb för avtalsanslutna 
klubbar.  
 
Kommittén anser i nuläget inte att det är aktuellt att arbeta för en 
gemensam specialklubb.  
 

c) Förelåg skrivelse från medlem i avtalsansluten klubb.  
 
Avtalsansluten klubb har tagit ett beslut att avbryta medlems medverkan i 
klubbens arbete.  
 
Kommittén uppdrar åt sekreteraren att besvara medlemmen och att 
underrätta den avtalsanslutna klubben. 
 

§ 106 Ärenden gällande raser utan klubbtillhörighet 
a) Förelåg lista på raser utan klubbtillhörighet 

Kommittén går igenom listan och lägger den därefter till handlingarna. 
  

b) Förelåg svar från Jakthundskommittén gällande rasen Polski Spaniel 
Mysliwski.  
 
Kommittén uppdrar åt sekreteraren att skicka en förfrågan om rasansvar till 
Svenska Spaniel- och Retrieverklubben.  
 

§ 107 Ärenden gällande verksamheter utan klubbtillhörighet 
 Förelåg ärende gällande ansökan från Svenska Hoopersklubben 
 

Ordföranden och sekreteraren redogör för möte med Svenska Hoopersklubben. 
Klubben önskar ansluta sig till SKK som avtalsansluten verksamhetsklubb.  

 
Kommittén anser att förfrågan i första hand bör skickas till Svenska 
Agilityklubben. 
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Kommittén uppdrar åt sekreteraren att skicka förfrågan om anslutning av 
Svenska Hoopersklubben till Svenska Agilityklubben.  

 
§ 108 Projekt 

a) Pågående projekt  
 
Tillhandahålla utbildning i grundläggande föreningskunskap. 
Projektet med att gå igenom boken föreningsteknik ska omarbetas.  
 
Sekreteraren kommer att få avsatt tid för att arbeta med projektet om 
boken under en tvåveckors period.  

 
Skapa en gemensam utbildning för kassörer. 
Studiefrämjandet har tagit fram en kassörsutbildning. Utbildning av lärare 
för kursen är på gång.  
 
Att skapa nya typstadgar. 
Stadgearbete planeras under oktober månad. Ordföranden, sekreteraren 
och Fredrik är ansvariga. 
 
Att skapa avtal för anslutning och delegation av ansvar. 
Avtalen har skickats till Centralstyrelsen och behandlades vid mötet den 22 
september. Kommittén avvaktar Centralstyrelsen protokollsutdrag för 
vidare handläggning. 
 
Kontinuerligt uppdrag från Centralstyrelsen att ansvara för och stödja SKKs 
föreningskonsulenter. 
Kommittén föreslår att arbetet med föreningskonsulenter fortsätter men 
att den nya kommittén tar ett omtag. 
 
Att genomföra det utredningsuppdrag avseende 
specialklubbsorganisationen och Kennelfullmäktige, som beslutades vid KF 
2019. 
Ordföranden och Jonas uppdaterar projektplanen inför nästa möte den 30 
november 2023. 

 
Att skapa en arbetsordning för årsmöten. 
Arbetet ligger och avvaktar till typstadgarna är klara. Den nya kommittén får 
ta ställning till om projektet ska finnas kvar. 
 
Att erbjuda klubbar tillgång till ett IT-stöd för årsmöten eller motsvarande. 
Fredrik har mottagit en förfrågan gällande att bidra till den fortsatta 
utvecklingen för Vote-IT.  
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Kommittén anser att det är en god idé och nödvändigt att fortsätta att 
utveckla Vote-IT då ett av kommitténs uppdrag är att kunna erbjuda 
klubbarna i organisationen tillgång till ett IT-stöd. Kostnaden för 
utvecklingen ryms inom kommitténs budget.  
 
Kommittén uppdrar åt Fredrik att ta med sig frågan till ledningsgruppen.  
 
Borttappat projekt från FK 2–2023 - Stödjande av specialklubb med 
omorganisation  
Uppdrag från Centralstyrelsen, se FK 2-23, § 41, att starta ett pilotprojekt 
där kommittén stödjer specialklubben med att hitta en fungerande 
omorganisation av klubben utan att medlemsdemokratin ifrågasätts.  

 
Kommittén uppdrar åt sekreteraren och Fredrik att ta fram ett förslag som 
kan skickas till specialklubben. 

 
b) Nya projekt  

Inga nya projekt tillkom vid dagens möte.  
  
§ 109 Protokollsutdrag från Centralstyrelsen och kommittéer 

Förelåg protokollsutdrag från Centralstyrelsen gällande fråga om 
tillträdesförbud. 

 
Kommittén uttalar att en klubb inom organisationen inte har möjlighet att 
besluta om tillträdesförbud för en medlem. Rasklubben har därmed gjort fel i 
sitt hanterande av ärendet. Kommittén påminner även om att ärende från 
rasklubb alltid ska gå via specialklubb och att specialklubben då borde ha 
påtalat felaktigheten i rasklubbens agerande.  

 
 Kommittén lägger därefter protokollsutdraget till handlingarna. 
  
§ 110 Till kommittén för kännedom 

Inga nya ärenden vid dagens sammanträde. 
 

§ 111 Datum för nästkommande sammanträde 
Kommittén sammanträder åter den 30 november 2023. 
 

§ 112 Beslut om under sammanträdet behandlade ärenden som inte får 
offentliggöras innan protokollet är justerat 

 Kommittén finner att inga ärenden faller under denna punkt. 
 
§ 113 Information från mötet - till vem, om vad och varför  
 Kommittén finner att inga ärenden faller under denna punkt. 
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§ 114 Sammanträdets avslutande 
 Kommitténs ordförande Ove Johansson tackar samtliga ledamöter och avslutar 

sammanträdet. 
  
Vid protokollet  
 
___________________ 
Ida Lundqvist 
 
Justeras  
 
___________________ ___________________ 
Ove Johansson,  Urban Nilsson 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats 
kan bli föremål för ändring av SKKs Centralstyrelse. 


